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شورای اسلامی شهر شیراز در نیمه راه؛ 
تکیه شوراییان به آمار برای دفاع از عملکرد 

مدیریت شهری

شورای  سال  دومین  شدن  سپری  با  / خدیجه غضنفری:  گزارش 
اسلامی ششم شهر شیراز، این شورا تقریباً به نیمه حیات خود رسیده 
است. این در حالی است که در دو سال گذشته هر دو شهرداری 
را که این شورا در رأس شهرداری قرار داده از میان خود اعضای 
از  دو  هر  اسدی  محمدحسن  و  اصنافی  احسان  است.  بوده  شورا 
بر  شورا  منتخب  عنوان  به  که  بودند  ششم  شورای  اصلی  اعضای 
مسند شهرداری نشستند. علاوه بر اصنافی و اسدی، دو عضو دیگر 
شورای ششم نیز در این مدت با هدف دستیابی به پست های دیگر 
مدیریتی، استعفا دادند. محمد فرخ زاده به استانداری رفت و معاون 
هماهنگی امور زائرین و گردشگری استاندار شد و غلامعلی ترابی 
نیز استعفای خود را آن طور که از شنیده ها مشخص است با هدف 

شرکت در انتخابات مجلس، تقدیم شورا کرد.
شاید بتوان گفت یکی از خروجی های مهم مدیریت شهری شیراز 
در این دو سال که توسط خود مجموعه با عنوان »جهش عمرانی« 
این مراحل، پروژه های  به مرحله دهم رسید و در  نامگذاری شد، 

متعدد در نقاط مختلف شهر کلنگ زنی یا افتتاح شد.
اکنون و پس از این تغییرات و حواشی که حول شورای شهر و 
مدیریت شهری در این دو سال رخ داد، اعضای این شورا در نشستی 
که برای ارائه گزارش عملکرد سال دوم خود ترتیب دادند، مدعی 
شدند که عملکرد این مدیریت شهری شیراز در این دوره دو ساله، 
پربارتر از حتی بسیاری از ادوار خوب گذشته شهرداری بوده است.
در همین خصوص، مهدی طاهری رئیس شورای اسلامی شهر شیراز 
سال  دومین  در  شیراز  شهر  اسلامی  شورای  عملکرد  به  اشاره  با 
فعالیت خود گفت: آ نچه در این مدت شاهد بودیم، قابل قیاس با 

بسیاری از سال های خوب دیگر شهرداری شیراز نیست.
او با اشاره به تصویب بودجه بیش از ۲۳ هزار میلیارد تومانی سال 
که  شد  برگزار  علنی  جلسه صحن   ۴۹ گذشته  سال  جاری گفت: 
این  از  بود که  ارائه ۴۴۸ طرح ولایحه و ۵۷۶ مصوبه  حاصل آن 
تعداد ۸۵ درصد مصوبات به تأیید فرمانداری رسید، ۱۳ درصد تأیید 
نشد و دو درصد هم در شورای حل اختلاف در حال بررسی است.

طاهری ادامه داد: در حالی که سال گذشته ۶۰ درصد مصوبات شورا 
توسط، شهرداری اجرا نشده بود امسال ۶۸ درصد اجرایی شده و ۳۲ 

درصد دیگر هم دردست اجراست.
وی با اشاره به بدهی ۳۵ هزار میلیارد تومانی دستگاه های اجرایی 
به شهرداری شیراز گفت: امروز کارهای بزرگی مانند خط ۲ و ۳ 
انجام است که چون زیر زمین است کسی آنها را  مترو در حال 
نمی بیند و در کنار آن چندین پروژه بزرگ دیگر مانند سایت ۳۰۰ 

هکتاری مشاغل مزاحم نیز به زودی به نتیجه خواهد رسید.

* امسال ۲ هزار و ۲۸۰ ریز پروژه درشهرداری شیراز حال اجرا است
شهردار شیراز هم که به این جلسه دعوت شده بود و خود در سال 
اول جزء اعضای اصلی پارلمان شهری شیراز بود، با اشاره به اینکه 
اهتمام بر این است که تمام مصوبات شورای ششم شیراز بی کم و 
کاست در شهرداری اجرا شود، گفت: می توان ادعا کرد امروز یک 
مصوبه بدون اجرا در شهرداری نداریم و اعتقاد ما بر این است که 

همه مصوبات اجرا شود.
بر  شرعی  و  قانونی  تکلیف  این  است  معتقد  اسدی  حسن  محمد 
عهده شهرداری است که تمام مصوبات اجرا گردد و علاوه بر آن، 

مصوبات در حال اجرا نیز به مرحله عملیاتی برسد.
اسدی با اشاره به فعالیت ۱۰ ماهه خود در کرسی شهردار شیرازعنوان 
کرد: شورای شهر شیرازهیچ گونه مانعی بر سر راه کار شهرداری 

قرار نداده و پشتیبان وحمایت کننده مدیریت شهری بوده است.
شهردار کلانشهر شیراز با تأکید بر اینکه بودجه یکی از شاخص های 
و هزار   ۲۳ شیراز  شهرداری  فعلی  بودجه  افزود:  است،   اصلی 
 ۵۰۰ میلیارد تومان است که در مقایسه با سال های گذشته افزایش
۴۰۰ درصدی داشته و این میزان افزایش بودجه در هیچ کلان شهری 

سابقه نداشته است.
 ۳۶۰ و  هزار   ۱۹ حاضر  حال  در  عمرانی  بودجه  اینکه  بیان  با  او 
میلیارد تومان است و ۵۰۰ درصد افزایش داشته است، به خبرنگار 
روزنامه طلوع خاطرنشان کرد: در حال حاضر بیش از ۵۳۶ پروژه 
شاخص تعریف و در حال اجرا است که این تعداد بیش از ۲ برابر 

پروژه های شاخص در سال های گذشته است.
 ۱۴۰۱ سال  در  درآمدی  بودجه  اولین بار  برای  عنوان کرد:  اسدی 
تحقق ۱۰۳ درصدی داشته به طوری که حتی میزان درآمد از متمم 

بودجه افزون شده است.
اعتبار  تأمین  هدف  با  مشارکت  اوراق  فروش  به  اشاره  با  اسدی 
سر  پشت  را  رستم  خان  هفت  کرد:  اضافه  عمرانی،  پروژه های 
گذاشتیم تا توانستیم فرآیند فروش اوراق را به اتمام برسانیم و این 

فروش به میزان دو هزار و ۱۰۰ میلیارد تومان بوده است.
میدان  در  شهرداری  قدیم  ساختمان  کرد:  تصریح  شیراز  شهردار 
برداری  بهره  به  و  تبدیل شده  بلدیه  موزه  به  امسال  تا آخر  شهدا 

خواهد رسید.

او اعتقاد به اصلاحات و تحول اداری در شهرداری را مورد تاکید 
شده  شروع  اصلاحیه  این  شورا،  تکلیف  به  بنا  گفت:  و  داد  قرار 
وارد  نیرویی  هیچ  شهرداری،  به  بنده  ورود  زمان  از  و  وتاکنون 
شهرداری نشده است ودر سال گذشته نیز برای اولین بار، تعداد ۳۵۰ 

نفر بازنشسته شدند.
شهردار شیراز گفت: امروز، شهرداری شیراز بیش از ۵۰ هزارمیلیارد 

تومان پروژه در حال اجرا دارد.
سعدی  کلبه  میدان  در  مترو  عملیات  اجرای  از  همچنین  اسدی 
خبرداد وگفت: ایجاد مسیرهای دسترسی برای کمتر شدن معضلات 

ترافیکی مدنظر است.
وی با اشاره به برخی از مصوبات عمرانی شورای شهر، اظهار کرد: 
شیراز  شهر  در  ساختمانی  پروانه های  صدور  شدن  مرحله ای  دو 
برای  اولیه  موافقت  فرآیند،  این  و طی  است  مصوبه شورای شهر 
شروع ساخت مسکن کفایت می کند از این رو در مناطق ۷ و ۵ 
و  شده  آغاز  پروانه ها  مرحله ای شدن  دو  فرآیند  شیراز  شهرداری 
این  اجرای  مناطق شهرداری شاهد  تمامی  پایان شهریورماه در  تا 

مصوبه خواهیم بود.
اسدی تصریح کرد: املاک گم شده در شهرداری شیراز نداریم و 
زمین شهر  و  املاک  بانک  تکمیل  دنبال  به  سالیان سال شهردای 
گرفته  خوبی صورت  اقدامات  اخیر  ماه  چند  طی  که  بوده  شیراز 

است و پیگیری های لازم انجام خواهد شد.
شهردارشیراز با بیان اینکه امسال ۲ هزار و ۲۸۰ ریز پروژه و ۵۳۶ 
پروژه متوسط مقیاس در حال اجرا است، به خبرنگارروزنامه طلوع 
گفت: ۶۱۳ پروژه در مرحله طراحی است و پس از این مرحله وارد 

فاز اجرایی خواهد شد.
تکلیف اینکه  بیان  با  با خبرنگار روزنامه طلوع   اسدی در گفتگو 
۲۰ هزار میلیاردی سرمایه گذاری شورای شهر شیراز بر شهرداری 

درمناطق  پروژه های سرمایه گذاری  دارد، گفت:  قرار  توجه  مورد 
پیش  از  بیش  حضور  شاهد  تا  می شود  اجرا  شیراز  یازدگانه 

سرمایه گذاران در عرصه شهری باشیم.
تغییر  بر  مبنا  شهرداری اش  دوران  ابتدای  از  اینکه  بیان  با  اسدی 
موارد،  برخی  دلیل  به  شاید  مسیر  ادامه  در  گفت:  نبوده،  مدیرها 
مدیرانی تغییر پیدا کردند، اما تمرکز کار مدیریت کنونی شهرداری 

شیراز بر خدمت است.
وی با تصریح بر اینکه حدود ۹ هزار میلیارد تومان بدهی شهرداری 
شیراز است، تاکید کرد: ۴ هزار میلیارد تومان تاکنون تسویه شده 
و مبلغ بدهی شهرداری شیراز امروز به حدود ۵ هزار میلیارد تومان 
می رسد که عمده ترین بدهی ها به بانک شهر و چند شرکت دیگر 

است.
اسدی با اشاره به اینکه در ماه محرم امسال فضاسازی شهری مورد 
توجه ویژه برای اشاعه فرهنگ حسینی قرار گرفته است، بیان کرد: 
شهر  فضاسازی  هزینه  صرف  تومان  میلیون   ۶۰۰ و  میلیارد  یک 

شیراز در ایام ماه محرم شده است.
این مقام ارشد مدیریت شهری شیراز در ادامه سخنان خود گریزی 
تمامی  اجرایی  کار  داد:  ادامه  و  زد  شهرداری  پروژه های  به  نیز 
پروژه های شهرداری شیراز آغاز شده و عدم اجرا نداریم، از این 
اجرا  کامل  طور  به  شهر  شورای  مصوبات  درصد   ۷۰ از  بیش  رو 

شده است.
انجام شده از سامانه ۱۳۷ بیشترین گلایه  وی ادامه داد: در پایش 
طرح شده از سوی مردم شهر شیراز ترافیک، آسفالت و سد معبر 

بوده است.

دوم  سال  در  فرهنگ  حوزه  در  زیرساختی  پروژه های  به  ویژه  *نگاه 
شورای شهر شیراز

رئیس کمیسیون فرهنگی، گردشگری و سومین حرم اهل بیت )ع( 
شورای اسلامی شهر هم از شیراز به عنوان مهمترین شهر در نیمه 

جنوبی کشور یاد کرد.
نگاه  کمیسیون  این  دوم  سال  در  داشت:  اظهار  محمدیان  رضا 
که  داشته ایم  فرهنگ  حوزه  در  زیرساختی  پروژه های  به  ویژه ای 
مهندسی  اقتصاد محور و  نگاهی  با  آنها  از  برخی  اجرایی  عملیات 

بهینه اجرا شده و بعضی دیگر در نیمه اول سال آغاز می شود.
محمدیان با تشریح برخی از این پروژه های عمرانی که با حمایت و 
پیگیری این کمیسیون به سرانجام می رسند، گفت: اجرای مجموعه 
باغ های مهربانو، تبدیل ساختمان مرکزی شهرداری شیراز به موزه 
زیرساخت های  گسترش  سرپوشیده،  ورزشگاه های  احداث  بلدیه، 
ورزشی برای معلولان، احداث فرهنگسراها و پارک های تخصصی، 
پروژه های  شلمچه،  مرز  در  )ع(  موسی  بن  احمد  موکب  تکمیل 
مرمت  مذهبی و  اماکن  تقویت  بین الحرمین،  و  زندیه  گردشگری 
ابنیه های تاریخی، احداث زورخانه و زمین های چمن مصنوعی از 

جمله های طرح های عمرانی این کمیسیون هستند.
رئیس کمیسیون فرهنگی، گردشگری و سومین حرم اهل بیت )ع( 
اشاره کرد و  به طرح های محتوایی  ادامه  اسلامی شهر در  شورای 
انجام است و  افزود: ساخت سریال احمد بن موسی )ع( در حال 
پیش بینی می شود در اسفند ۱۴۰۳ از شبکه های ملی به روی آنتن 

برود.

*رویکرد کمیسیون شهرسازی، معماری براساس سیاست های اجرایی 
تدوین شده

در شورای  و هوشمندسازی  معماری  رئیس کمیسیون شهرسازی، 
اسلامی شهر شیراز نیز با بیان اینکه رویکرد این کمیسیون براساس 
ایجاد  و  توسعه  گفت:  است،  شده  تدوین  اجرایی  سیاست های 
تدوین  شهری،  شریان های  و  محورها  ساماندهی  شهری،  فضاهای 
راه آینده با انجام بازنگری در طرح های موضوعی، تفصیلی، شهری 
و حفظ و احیای باغات سطح شهر به عنوان یک سرمایه با ارزش 

بوده است.
 مصطفی کیانی لوایح بررسی شده در سال اول دوره ششم شورای 
است  این در حالی  را ۳۲ مورد عنوان کرد و گفت:  شهر شیراز 
که در سال دوم شورا این رقم به ۸۱ افزایش یافته است و بیش از 
۱۵۰ درصد رشد یافته که نشان از چالاکی و بلوغ یافتگی در این 

کمیسیون است.
رئیس کمیسیون شهرسازی، معماری و هوشمندسازی دوره ششم 
شورای اسلامی شهر شیراز از جمله مصوبات و اقدامات شاخص این 
کمیسیون را در سال دوم شورا شامل پیگیری و تصویب ضوابط 
مشرفیت ساختمان های بلند مورد درخواست شهروندان، پیگیری و 
تصویب پروانه دو مرحله ای و تفکیک پروانه شهرسازی از سایر 
پروانه  متقاضیان صدور  و  مکرر شهروندان  مراجعه  از  کارها که 

فرآیندهای  اصلاح  پیگیری  می کند،  جلوگیری  آنها  بلاتکلیفی  و 
مرتبط با کاهش زمان صدور پروانه، کاهش زمان صدور پایان کار 
و مصوبات تسهیل در روند پایان کار که کاهش مراجعات مردمی 

و تسهیل روند طولانی پایان کار را درپی داشته، بوده است.
و  ساخت  لحاظ  به  شهر  توسعه  پیگیری  داد:  ادامه  همچنین  او 
به  توجه  و  منظوره  همه  و  جامع  نگرشی  نیازمند  جدید  سازهای 
اهداف ارزشمند و فرم ها و عرصه های شهری و سلسله مراتب های 
چیدمان کاربری ها باید با توجه به نیازهای امروز و آتی شهروندان 

صورت پذیرد.

* امسال طرح ساماندهی کمربندی جنوب شیراز به مرحله اجرا رسید
شهر  شورای  ترافیک  و  نقل  و  حمل  و  عمران  کمیسیون  رئیس 
شیراز از اجرای برخی پروژه ها و طرح های بزرگ حوزه عمرانی و 
حمل و نقل از جمله ساماندهی کمربندی جنوبی شیراز پس از سالها 
در این دوره شورای شهر خبر داد و گفت: امسال طرح ساماندهی 
کمربندی از تفاهم نامه به مرحله اجرا رسید این در حالی است که 
شدن  عملیاتی  مرحله  به  که  داشتیم  زیادی  تفاهم نامه های  تاکنون 

نرسیده است.
علی اکبر سلطانی افزود: امسال با کمک یاوران شورای شهر برای 
اولین بار است که یک هزار پروژه در شهر تعریف شده و پنجاه 
درصد پروژه ها نیز وارد مرحله قرار داد شده است و آسفالت تمامی 
معابر در دستور کار قرار دارد چرا که امروز معابری داریم که ۴۰ 
سال است رنگ آسفالت ندیده اند اما در طرح جهش آسفالت آنها 

را مدنظر داریم.
حال  در  سرعت  به  پروژه ها  حاضر  حال  در  کرد:  تصریح  وی 
اجراست و بسیاری از پروژه ها به صورت سه شیفت و شبانه روزی 

فعال است.

*همه ارگان ها برای رفع محرومیت وارد عمل شوند
با  هم  شیراز  شهر  اسلامی  شورای  محرومیت زدایی  کمیته  رئیس 
ارائه گزارش عملکرد سال دوم کمیته محرومیت زدایی شورای شهر 
شیراز گفت: بسیاری از محلات محروم با مشکلات فراوانی از جمله 
کمبود شبکه فاضلاب روبرو هستند که جا دارد همه ارگان ها با 

جدیت وارد عمل شوند.
مریم حسینی با اشاره به ورود هزار و ۲۹۶ نامه به این کمیته و  ۳۱۱ 
بازدید اظهار کرد: پیگیری جهت راه اندازی طرح شوق زندگی با 
رویکرد پیشگیری از آسیب های اجتماعی، پیگیری جهت اجرایی 
افراد بی بضاعت شهر، پیگیری جهت  شدن مصوبه تأمین مسکن 
تهیه و تنظیم سند جامع محرومیت زدایی کلان شهر شیراز با اولویت 
چهل محله، تنظیم لیست پروژه های عمرانی محرومیت زدایی مناطق 
اجرای مصوبه مرمت و  پیگیری جهت  یازده گانه در سال ۱۴۰۱، 
بازسازی ۵۰۰ منزل افراد بی بضاعت در محلات محروم، پیگیری 

در خصوص درمانگاه های نیمه تمام در مناطق مورد هدف ازجمله 
 .مصوبات و اقدامات شاخص کمیته محرومیت زدایی بوده است  

* راه اندازی تصفیه خانه های محلی در شیراز، در دستور کار
رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای 
به  اشاره  با  شورا،  عضو  دیگر  عنوان  به  نیز  شیراز  شهر  اسلامی 
با  امروزه  گفت:  شورا  فعالیت  دوم  سال  در  حوزه  این  اقدامات 
بحرانی به عنوان فرونشست دشت شیراز روبرو هستیم که این امر 
به دلیل بحران های آبی روی می دهد، به همین دلیل صیانت از منابع 

آبی باید در اولویت قرار گیرد.
مسعود زارعی از استفاده از پساب برای آبیاری فضای سبز خبر داد 
و افزود: ایجاد تصفیه خانه های محلی آرزوی دیرینه ای برای شیراز 
راه اندازی  اولین تصفیه خانه عملیاتی شد و  این مدت  بود که طی 
شهرداری  پیشگیری  و  سلامت  کمیسیون  اصرار  با  بعدی  موارد 
شیراز در دستور کار قرار دارد. البته در همین حوزه طرح مطالعات 

جامع آب نیز در دستور کار قرار گرفته است.
فرسودگی  به  توجه  با  گفت:  سخنانش  از  دیگری  بخش  در  وی 
ناوگان موتوری شیراز، شهرداری شیراز ملزم به نوسازی شد که با 
مساعدت شهردار، بعد از یک دهه بیش از ۵۰۰ میلیارد تومان به این 

مورد اختصاص خواهد یافت.
زارعی بیان داشت: توجه به نابسامانی های شهری در حوزه دست 
فروشی و بهره برداری از معابر و ساماندهی بازارچه های شبانه و 
انتقال کارخانه های آلاینده در  و  بر خدمات سفر  نظارت  روزانه، 

دستور کار این کمیسیون قرار دارد.

*فعالیت چشم گیرتری نسبت به سال قبل
شورای  املاک  و  حقوقی  امور  بودجه،  و  برنامه  کمیسیون  رئیس 
اسلامی شهر شیراز با بیان اینکه فعالیت چشم گیرتری نسبت به سال 
قبل داشتیم، اظهار کرد: تعداد کل جلسات در سال دوم فعالیت این 
شورا ۶۴ مورد بوده که از این تعداد ۳۶ جلسه عادی و ۲۸ جلسه نیز 

فوق العاده بوده است.
ابراهیم حسینی با ارائه گزارش عملکرد سال دوم کمیسیون برنامه 
و بودجه، امور حقوقی و املاک شورای اسلامی شهر شیراز افزود: 
و  عوارض  تقسیط  و  کاهش  موضوع  با  لوایح  تصویب  و  بررسی 
بررسی  حساب،  خوش  مودیان  به  جوایز  اعطای  و  خدمات  بهای 
کردن  اداره  و  حفظ  هدف  با  انبارها  ساماندهی  لایحه  تصویب  و 
و  تعداد  تدریجی  کاهش  همچنین  و  شهرداری  منقول  دارایی های 
با هدف کسب  آنها  انبارها و تمرکز و یکپارچه سازی  مساحت 
صرفه اقتصادی ناشی از درآمد محل انبارهای تخلیه شده از جمله 

مصوبات و اقدامات شاخص این کمیسیون بوده است.

*اختصاص بیش از ۶۵ درصد نامگذاری ها به نام شهدا
رئیس کمیته رسیدگی به درخواست های مردمی و پیگیری شکایات 
شورای شهر شیراز هم با اشاره به اینکه ۲ هزار و ۵۵ درخواست 
در این بخش ثبت شده است که یک هزار و ۲۴۴ مورد، مرتبط با 
شوراست، گفت: تعداد مساعدت های مردمی ۳۹۲ مورد بوده است، 
همچنین در بخش شهرسازی و درآمد ۲۴۱ مورد و در بخش عمران 
و حمل و نقل و ترافیک ۱۷۵ مورد درخواست و در حوزه فضای 
معابر  نامگذاری  است.رئیس کمیته  ثبت شده  سبز ۷۳ درخواست 
معابر  نامگذاری  از ۱۲۰ مورد  بیش  امکان عمومی عنوان کرد:  و 
انجام شده مه اختصاص بیش از ۶۵ درصد  اماکن عمومی شهر  و 

نامگذاری ها به نام شهدای بزرگوار بوده است.
مشاهیر  و  مفاخر  نام  به  نامگذاری  کرد:  تصریح  خدایی  خواست 
شهر ازجمله آیت ا.. ابوالحسن حدائق، هنرمند مرحوم امین تاریخ، 
نامگذاری تقاطع، خیابان و کوچه به نام شهدای حادثه تروریستی 
در حرم مطهر شاهچراغ )ع(، پیگیری بهسازی تابلوهای راهنمای 
ها  نامگذاری  موارد  جمله  از  مخدوش  تابلوهای  بازسازی  و  معابر 

است.
آنچه از مجموع گزارش های ارائه شده از صحن شورای شهر قابل 
دریافت است، تمرکز شورای ششم بر مباحث عمرانی است. تعریف 
و اجرای پروژه ها در سه سطح کلان، متوسط و ریزپروژه و افزایش 

۵۰۰ درصدی بودجه عمرانی، خود مهر تاییدی بر این ادعاست. 
در  شیراز  شهرداری  و  شهر  اسلامی  شورای  که  است  مسلم  اما 
و  تعدد  دلیل  به  کلان شهر  این  شهری  مدیریت  مجموعه  قالب 
مختلف  شئون  با  را  ارتباط  و  درگیری  بیشترین  وظایف،  تکثر 
زندگی شهروندان این کلان شهر دارند و به تبع آن بیشتر از سایر 
قرار  مردم  قضاوت  و  مداقه  مورد  اداری  و  مدیریتی  مجموعه های 

خواهند گرفت. 
کننده  بیان  حدودی  تا  می تواند  ارقام،  و  اعداد  به  مراجعه  اگرچه 
عملکرد یک مجموعه باشد، اما باید دید مجموع عملکرد شورای 
توانست  خواهد  اندازه  چه  تا  خود  کاری  دوران  پایان  در  ششم 

رضایت عمومی شهروندان را جلب نماید.

گزارش


